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 Britta Flinkfeldt Jansson (S), ordförande 
Leif Rönnqvist (S), ledamot 
Rolf Laestander (S), ledamot 
Veronica Burman (S), ledamot 
Stefan Andersson (S), ledamot 
Doris Johansson (C), ledamot 
Elisabeth Bramfeldt (V), ledamot 
Alf Sundström (FP), ledamot 
Mari-Teres Ögren (S), tjg ersättare 

 

   
Övriga deltagare Ann Engberg, kommunchef 

Lena Sundström, kommunsekreterare 
 
 

 Leif Johansson, beredskapssamordnare § 181 
 Bo Häggroth, utvecklingsenheten, § 174 
 Malin Westling, skolchef, § 174 
 Eija Lugnet, socialchef, § 174 
 

Utses att justera Elisabeth Bramfeldt 
 
 

Justeringens tid och plats Torsdagen den 11 september 2014, klockan 16.00, kanslienheten. 
 
 

Underskrifter Sekreterare     Paragrafer: 173 - 186 
  Nina Lango   Sekretess: 187 
 
 
 Ordförande     

  Britta Flinkfeldt Jansson 
 
 
 Justerande     

  Elisabeth Bramfeldt   
 
 

  ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
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Datum för anslags uppsättande 2014-09-12 Datum för anslags nedtagande 2014-10-06 
 
Förvaringsplats för protokollet Kanslienheten 
 
 
Underskrift    

 Anette Labba 
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 Innehållsförteckning 
 
 § 173 Godkännande av dagordning 
 § 174 Information vid sammanträdet 
 § 175 Barnomsorg på obekväm arbetstid. 
 § 176 Patientsäkerhetsberättelse för elevhälsans medicinska insatser  
           2012/2013 
 § 177 Arbetsmiljön vid kommunens skolor- Rapport 
 § 178 Ansökan – RFSL Pite älvdal – En regnbågsskimrande Pite älvdal  
           med plats för mångfald 
 § 179 Ansökan om bidrag till BRIS region Nord 
 § 180 Äldres behov i centrum (ÄBIC) 
 § 181 Revidering av Handlingsplan för extraordinära händelser och kriser 
 § 182 Redovisning av delegeringsbeslut 
 § 183 Delgivningar 
 § 184 Anmälan av beslut 
 § 185 Möjligheter till praktikplatser för nyanlända vuxna och  
           långtidsarbetslösa 
 § 186 Val av styrgrupp för framtidens äldreboende i Arjeplog 
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Ks § 173 
Godkännande av dagordning 
 
KOMMUNSTYRELSENS BESLUT 
Godkänna föreslagen dagordning med tillägg av ärenden: 
- Praktikplatser till nyanlända vuxna eller långtidsarbetslösa, 

Utredningsuppdrag 
- Val av preliminär styrgrupp, framtidens äldreboende i Arjeplog 
_____ 
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Ks § 174 
Information vid sammanträdet 
 

 Tillväxt, KS 2014-09-08 
 Rapporten gäller för tiden från 6 augusti och till idag, 20140903 
 Den 14 augusti anordnade vi, tillsammans med Bl a IT Norrbotten, ett 

seminarium om satellitkommunikation. I vår strävan att bygga ut 
kommunikationsmöjligheterna i länet – där jag hoppas att vi snart kan se 
förslaget till en egen bredbandsstrategi – så att alla innevånare ska ha 
tillgång till bra bredband så blir satellitkommunikation nödvändig där fiber 
inte kan dras fram. I länet i övrigt håller IT Norrbotten på att förhandla med 
företaget IPOnly – vilka var de enda som svarade positivt på alla krav som 
ställdes – i syfte att offentlighet och privat näringsliv ska gå ihop för att klara 
fibreringen. Kommunförbundet har bildat en styrgrupp tillsammans med ITN 
där Arjeplog, Jokkmokk, Kalix, Pajala och Övertorneå är representanter.  
Mer information om inventeringsresultat, finansieringsförslag samt förslag till 
avtal kommer under hösten.  

 
 Den 20 augusti var jag inbjuden av SKL att delta i ett seminarium om 

krympande kommuner – ”kan man krympa med framgång”. Det är fortsatt 
viktigt att vi deltar i den nationella debatten om krympande kommuners 
villkor. En debattartikel i ämnet publiceras i Dagens Samhälle den 4 
september och jag för diskussioner med Håkan Sörman, VD på SKL, om 
vilken roll SKL bör spela i frågan. Jag möts fortfarande av okunskap och 
förvåning när jag presenterar våra villkor. 

 
 Den 25 augusti anordnades en ungdomsmässa på Kyrkholms skolan med 

olika seminarier vända till ungdomarna. Jag deltog som åhörare från 
kommunens sida och försökte representera ”politiken” överhuvudtaget. 
Lärcentra tillsammans med Hornavanskolan hade ett fint seminarium där 
ungdomarna fick skriva ner förslag och åsikter. 

 
 Den 28 augusti höll Europeiska Sociala Fonden en hearing om nya 

regionalprogrammet. Tillsammans med Anne Åberg författades synpunkter 
om skärpningar visavi universitetens roll i länen. Vi önskar en annan 
hållning gentemot småkommunerna och deras specifika behov (utifrån både 
vår låga utbildningsnivå och vårt perifera läge) 

 Vid EKOparksinvigningen strax norr om Pitälven fick jag möjlighet att kort 
beröra frågan om Sveaskogs roll vid biltestens utveckling tillsammans med 
deras VD PO Wedin. Återkommer med detaljer efter nästa kontakt. (Och 
kungen uttryckte stor förvåning över strandskyddsreglerna). 

 
 Arjeplog 2014-09-03 
 Britta Flinkfeldt Jansson, KSO 
 

  forts 
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Ks § 174 

forts Information vid sammanträdet 
 
 Vård- och omsorgsverksamhet 
 Särskilda boendens tillsvidare anställd personal har haft tung arbetsbörda 

under sommaren. Anledningar är flera; svårighet att rekrytera vikarier, en 
del av vikarier har inte fått medicindelegation t.ex. på grund av bristande 
språkkunskaper, flera av vikarier har varit sjuka, andel palliativ vård har varit 
hög.  Förutom arbetsbördan har det sistnämnd även ökat övertid. Korttids- 
och avlastningsplatserna har varit full belagda under stor del av sommaren.  
Under sommaren har det dock varit tomma platser i särskilda boende men 
de sista månaderna (juli-augusti)har det kommit in betydlig flera 
ansökningar om boendeplatser och just nu är det i stort sett fullbelagt. Det 
som har vållat problem i boendena är sopor som inte har tömts på grund av 
brist på vaktmästare. Hemtjänstens personal har fått rycka ut mer än vanligt 
för att kontrollera trygghetslarm efter flera åskväder. Även kostservice 
drabbades av oväder, all utrustning är dock nyserverade inför hösten vilket 
är positivt. Handläggning inom socialtjänsten har gått på halvfart förutom 
försörjningsstöd som fungerade under hela sommaren. Strukturering av 
arbetsfördelning har påbörjats och kontinuerlig genomgång av alla ärenden 
exklusive försörjningsstöd sker en gång per vecka. En socialsekreterare 
kommer åter från föräldraledighet 1 september. För biståndshandläggning 
kommer att anlitas bemanningsföretag fram till sista november. 
Biståndshandläggning har dessutom förstärkts med 25 % för att hinna göra 
beslut om hemtjänstinsatser inom särskilda boende före årsskiftet. 
Inspektion i vård- och omsorg kommer till återbesök i början av oktober. 
Flyktingmottagningen har även den fungerat trots semestrar. 

    
 Pågående projekt 
 I projektet Stugan/Pangea har enhetschef för integration tagit över 

projektansvaret, arbetsgrupper i Pangea, både ungdomar och personal 
samt gode män förväntas lämna synpunkter under september och därefter 
gör en sammanfattning för vidare arbete med konsekvens och riskanalys. 
Eftersom verksamhetsutvecklare har tillfällig börjat med 
biståndshandläggning har inte kvalitetsarbete fortskridit som beräknat. 
Förhandlingar med Kommunal (av Kommunals initiativ) angående 
tillagningskök har bokats om men ska förhållas under september. I projektet 
framtidens äldreboende har MBR-chefen kontaktat en konsult för att få 
första underlag om alternativa byggnationer. Det som inte är klar är 
styrguppen. Arbetsgruppen som består av enhetschefer inom äldreomsorg 
är färdig likaså namnen på medarbetare som ska ingå i arbetsgrupp efter 
risk- och konsekvensanalys.  

 
 Eija Lugnet, socialchef 
   forts 
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forts Information vid sammanträdet 
 
Utvecklingsenhetens rapport 
Planering och landsbygdutveckling: 
-   I samverkan med tekniska tas förslag fram till prioritering av åtgärder på 
kommunalt vägnät för ansökan om medfinansiering enligt 
Länstransportplanen. 
- Belysningsprogramförslag granskas och provskyltar har satts upp vid 
Vaukaleden. Möte med konsulter gestaltningsprogram den 10/9. 
-   Slutligt program/ inbjudan har tagits fram till träff med Swedish Lapland 
Tourism och grannkommunerna om och med besöksnäringen den 22/9 på 
Tjintokk i Slagnäs.  
-   Ungdomsmässa har hållits på Kyrkholmskolan med inventering av vad 
ungdomarna vill se för åtgärder för en mer attraktiv livsmiljö. Resultaten 
sammanställs och hänsyntas i fortsatt planering. 
-   Förslag till ny klimat- och energistrategi nästan klart för remittering   
-   Seminariet om trådlös kommunikation i fjällen genomfördes 14/9 med ett 
25- tal deltagare. Samverkansprojekt planeras med Luleå skärgård. 
Upphandling av entreprenör för anläggande av fiber har genomförts och 
vanns av lokala företaget CCN Entreprenad AB. 
-   ”Arjeplogs Galleria - Handelsplatsen vid Polcirkeln” lanserades i augusti – 
en handels- och serviceplattform för butiker och andra företag i Arjeplogs 
kommun. En föreningsdatabas är färdigställd och planeras lanseras i senare 
i höst.  
-   Datum spikat till 4 november för konferens i Arjeplog om svensk-norsk 
samverkan mellan Bodö, Fauske, Saltdal, Salten Regionråd, Arjeplog, 
Arvidsjaur, Älvsbyn och Luleå. Landshövdingen i Norrbottens Län 
medverkar liksom svenska och norska kommunernas kommunalråd och 
tjänstemän.   
 
Kultur och utbildning: 
-   Kulturskolan har startat upp med musiklärare från Arvidsjaurs kulturskola. 
Under hösten får eleverna prova olika instrument och sedan göra ett val för 
vårterminen.  
-   Lärcenter planerar för invigning av nya lokaler i samband med Öppet hus 
på Hornavanskolan den 25 september.  
-   En arbetsgrupp är under bildande för framtagande av förslag till ny 
biblioteksplan 
-   Tre ansökningar om ”kulturkraftsstöd” som alla avser aktiviteter/åtgärder i 
anslutning till samiska veckan/ höstmarknaden har handlagts 
Marknadsföring och arrangemang 
-   Ett nytt koncept för marknadsföring av Hornavaskolan har tagits fram som 
bl. a innehåller kraftfull marknadsföring via sociala medier och en 
kampanjwebb. En ”ambassadör” håller på att rekryteras. Åtgärderna 
bedöms kunna stärka varumärket för hela kommunen. 
    forts 
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§ 174 

forts Information vid sammanträdet 
 
- Planering och marknadsföring av samiska veckan höstmarknads pågår 

för fullt. 
 

Natur och kulturmiljö: 
- Genom projektet Sevärt i Arjeplogs kommun genomfördes en studieresa 

i samarbete med hjärt- och lungsjukas förening till Gallejaur den 9 
augusti med hela 26 deltagare. En hel del tips på attraktiva besöksmål 
med utvecklingsmöjligheter har inkommit.   
 

Övrigt: 
- Av större löpande handläggning kan nämnas framtagande av förslag till 

remissyttrande över regional mineralstrategi.  
 
 2014-09-03 
Ingela Edholm Forsberg  
  forts 
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Tekniska enhetens rapport 
Entreprenaden för åtgärder vid huvudavloppsledningen under Vaukaselet 
har slutförts. Huvudledningen har driftsatts och kommer att besiktas inom 
kort. 

Handläggning av rättelseåtgärder för fastigeten Rattik 1:19 fortsätter 
planenligt. Förvaltningen avvaktar med vidare åtgärder tills kommunens 
beslut av prövats av länsstyrelsen och att förväntade skadeståndsanspråk 
inkommer. Alla handlingar i ärendet har på fastighetsägarens juridiska 
ombuds begäran lämnats ut.  

Projektledning för införande av registersystemet ”Future” har i controllerns 
frånvaro överförts till tekniska kontoret. Projektet kommer därigenom att 
drivas vidare varvid systemets driftsättning och implementering i 
verksamheten planeras att ske i oktober.  

Sedan projektet med en ny väg längs Sällas norra strand mellan Kvarnbo 
och Rattik stoppades avvaktar förvaltningen med ytterligare åtgärder tills 
nytt direktiv mottas.  

Entreprenaden om åtgärder för restaurering av Galtispoudavägens pågår för 
närvarande och kommer att färdigställas inom kort. 

Entreprenaden för energibesparande åtgärder vid sporthallen har 
återupptagits planenligt efter semesteruppehållet och fortgår planenligt. 

Ombyggnadsåtgärder vid Kyrkholmsskolans kök har färdigställts  

Markundersökning vid den gamla Gulftomten i samhället till förmån för 
eventuell exploatering av området har färdigställts.  

Planerna för anslutning av nya abonnenter i fjärrvärmesystemet fortskrider. 
En upphandling av utvidgat fjärrvärmenät har nu avslutats och en 
entreprenör kommer inom kort att utses. Anslutning av nya abonnenter kom-
mer, förutsatt att upphandlingen vinner laga kraft, att utföras under grävbar 
tid i höst. 

Ett stycke industrimark i anslutning till Återvinningsgården har försålts. 

2014-09-03 

Christer Andersson 
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forts Information vid sammanträdet 

 
Kommunchefens rapport 

 Perioden har präglats av ett intensivt val och uppföljningsarbete. 
Nulägesanalysen i projekt Åddåsist sker kontinuerligt. Målet är att jobba för 
större extern och intern samverkan. Ett steg i den riktningen har tagits i och 
med den nya politiska organisationen och den nya 
tjänstemannaorganisationen som antogs av fullmäktige i juni. Det här är den 
rent organisatoriska delen, men för att vi ska få full utväxling av 
förändringarna krävs ett fortsatt arbete för att stadfästa den och göra den 
konkret. Vinsterna med förändringar blir minimala och ibland negativa om 
det inte också medför att annat arbets- och tankesätt och för att 
åstadkomma detta behövs ibland andra eller nya verktyg och utbildning. Det 
kommer att krävas insatser för bland annat klargörande av roller mellan 
politik och verksamhet, mellan de olika organisatoriska verksamheterna 
samt beslutsgången för alla olika processer som pågår i en kommun. En ny 
politisk ordning kräver eftertanke. Dessa insatser kommer också med stor 
sannolikhet att innebära behov av extra resurser. 

 
 För att frigöra tid att jobba med utveckling måste vi kontinuerligt analysera 

de uppdrag verksamheterna har samt vårt arbetssätt och vilka verktyg som 
finns tillgängliga. Under den tid vi jobbar med att bygga den nya 
organisationen är min bestämda bedömning att vi måste prioritera uppdrag, 
ambitionsnivå och arbetsuppgifter för att göra utrymme för utveckling 
samtidigt som den normala verksamheten måste fungera. Det är ingen 
tvekan om att situationen är ansträngd på många ställen i organisationen, 
men det positiva är att vi även har väldigt mycket kompetens, erfarenhet och 
vilja. Rekrytering av ekonomichef fortgår med hjälp av bemanningsföretag. 

 
 Rent konkret pågår förbättringsåtgärder. Vi är mitt i implementeringen av det 

nya debiteringssystemet tillsammans med Arvidsjaur och Sorsele. 
Projektledningen sker från Arjeplog. Förhoppningen är att det ska vara på 
plats i december, men för att vi ska få de förbättringar som är syftet med 
systemet behöver vi internt jobba annorlunda. PWCs rapport föreslår ett mer 
distribuerat debiteringsansvar i sin rapport. I förra verksamhetsrapporten 
nämndes implementerande av bättre, eller utbildning i redan existerande, 
rutiner gällande det praktiska löne- och personalarbetet, vilket också fortgår. 
Exempel på detta är en guide för introduktion av nya medarbetare och 
arbetsledare, juridiskt systemstöd för arbetsledare samt ett omtag gällande 
uppdatering av personalpolicies. Kommunchefen har deltagit i ett initialt 
möte med övriga kommunchefer i Region 8, vilket ger bilden av ett väldigt 
konkret och lösningsorienterat nätverk. Även vad gäller sökandet av externa 
samverkanspartners kommer en prioritering vara nödvändig för att hinna 
med.  

 2014-09-05 
 Ann Engberg, Kommunchef forts 
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 Barn- och utbildningsverksamhet 
  
 Pedagogiskt utvecklingsarbete 

Som tidigare rapporterats har Arjeplogs kommun beviljats statsbidrag 
motsvarande 158 900 kr för att delta i Skolverkets satsning Matematiklyftet 
under läsåret 2014/2015. Matematiklyftet är en fortbildning i didaktik för 
lärare som undervisar i matematik. Syftet är att stärka och utveckla 
kvaliteten i undervisningen och på så sätt öka elevernas måluppfyllelse. 
Fortbildningen sker genom kollegialt lärande och i vår kommun omfattas 15 
lärare på grund- och gymnasieskolan av denna fortbildningssatsning. 
Utöver detta utvecklingsarbete har kommunen även beviljats statsbidrag för 
att delta i försöksverksamhet med utökad undervisningstid i svenska eller 
svenska som andraspråk för nyanlända elever i grundskolan. Syftet är att 
nyanlända elever ska få mer tid till undervisning i svenska eller svenska som 
andraspråk och därigenom stärka sina kunskaper i svenska språket. 
Utökningen skall omfatta minst 105 timmar per läsår utöver den ordinarie 
undervisningen. Bidraget ges med 3000-7000 kr per berörd elev och termin. 

 

Bästa skolkommun 
Varje år utser Lärarförbundet Sveriges bästa skolkommuner och i år 
presenterades resultaten förra veckan. Tyvärr har Arjeplog sjunkit i ranking 
med 186 platser jämfört med ifjol. Rankningen bygger på 14 olika kriterier; bl 
a resurser till skolan, utbildade lärare, lärartäthet, friska lärare, lärarlöner, 
kommunen som avtalspart, elevernas resultat m.m. Arjeplog får relativt goda 
resultat när det gäller resurser till skolan, lärartätheten, lärarnas löner, 
kommunen som avtalspart och andelen barn i förskola samt andelen elever 
som uppnår grundläggande behörighet för högskolestudier. Däremot får vi 
mycket dåliga resultat när det gäller andelen utbildade lärare, andelen friska 
lärare, meritvärdena i åk 9 samt andelen elever som är godkända i alla 
ämnen i åk 9. Resultaten kommer att analyseras djupare i skolans 
ledningsgrupp och i samband med vår kvalitetsrapport som inkommer till 
kommunstyrelsen senare i höst. 

 
 2014-09-05 

Malin Westling, Skolchef 
 
Bo Häggroth, utvecklingsenheten 
- Serviceprojektet 
- Arjeplogs e-galleria 
 
KOMMUNSTYRELSENS BESLUT 
Informationen läggs till handlingarna. 
_____ 
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 Ks § 175 Ks 2014/395 
 Barnomsorg på obekväm arbetstid 
 
 Sammanfattning 
 Kommunen ska enligt 25 kap. 5§ i skollagen (2010:800) sträva efter att 

erbjuda omsorg för barn under obekväm arbetstid i den omfattning det 
behövs med hänsyn till föräldrars förvärvsarbete och familjens situation i 
övrigt, men är ej skyldiga att tillhandahålla sådan verksamhet. I november 
2013 hade 9 familjer i kommunen behov av barnomsorg på obekväm 
arbetstid, främst på kvällar måndag – fredag mellan 18.30 – 22.00. Men 
även lördag och söndag på dagtid. Kostnaden för att tillhandahålla 
barnomsorg på obekväm arbetstid under vardagar beräknas kosta mellan 
280 – 480 tkr. Utöver driftskostnaderna tillkommer kostnader för att anpassa 
lokalen för verksamheten, oavsett om det sker i den ordinarie lokalen eller 
hos en dagbarnvårdare. Kostnaden kan vara möjlig att rymma inom 
föreslagen driftsbudget för 2015. 

 
 Bakgrund 
 Skolverket beviljade Arjeplogs kommun statsbidrag för omsorg på obekväm 

tid för perioden 1 juli – 31 december 2013 med 21 055 kr. BU-nämnden, 
2013-10-23 §95, gav verksamheten i uppdrag att återkomma med förslag på 
hur behovet ser ut och hur det ska genomföras. Ärendet behandlades vid 
BU-nämnden den 11 december 2013. Verksamheten ansöker om ökat 
anslag för år 2014 för att säkerställa barnomsorg på obekväm arbetstid. 
Barn- och utbildningsnämnden, 2013-12-11 §116, beslutade att ärendet 
återremitteras för vidare utredning. Förskolechef Mona Svensson inkommer 
med en skrivelse 2014-01-24. Barn och utbildningsutskottet bifaller 
försöksperiod för barnomsorg på obekväm arbetstid på ett år från den 1 
januari 2015 där man återsöker statsbidrag på 70 tkr per år. Utvärdering 
sker efter ett år. Kommunstyrelsen beslutar, 2014-06-11 §120, att 
återremittera ärendet till Barn- och utbildningsutskottet för ytterligare 
beredning med förslag till beslut och medelsanvisning. 

  
 Beslutsunderlag 
 Protokollsutdrag Bun § 116, 2013-12-11. 
 Skrivelse av Mona Svensson, förskolechef, 2014-01-24. 
 Protokollsutdrag Ks § 120, 2014-06-11. 
 Tjänsteutlåtande av Malin Westling, skolchef, 2014-07-23. 
 Barn- och utbildningsutskottets förslag, 2014-08-11. 
 
 
 
 
   forts. 
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 Ks § 175 Ks 2014/395 
forts Barnomsorg på obekväm arbetstid 
 
 KOMMUNSTYRELSENS BESLUT 
 Införa barnomsorg på obekväm arbetstid under en försöksperiod på ett år 

från och med 1 januari 2015, under vardagagkvällar klockan 18.30 – 22.30. 
 
 Barnomsorgen samordnas, lokalmässigt och personellt, med befintlig 

förskoleverksamhet. 
Förskolechef återsöker statsbidrag för den utökade verksamheten. 
 

 Medelsanvisning: inom befintlig budget, ansvar 204.  
  
 Beslutsexpediering 
 Skolchef. 
 Förskolechef. 
 Lokala fackliga organisationer. 
 Lönekontoret. 
 _____ 
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 Ks § 176 Ks 2014/438 
 Patientsäkerhetsberättelse för elevhälsans medicinska insatser 2012/2013 
  
 Sammanfattning 
 Enligt Patientsäkerhetslagen (2010:659) ska vårdgivaren senast 1 mars 

varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse av vilken det ska framgå hur 
patientsäkerhetsarbetet har bedrivits under föregående kalenderår, vilka 
åtgärder som vidtagits för att öka patientsäkerheten och vilka resultat som 
uppnåtts. 

 
 Bakgrund 
 SOSFS 2011:9 trädde i kraft 120101 och Patientsäkerhetslagen 110101, 

dessa både beskriver vikten av att ha ett systematiskt kvalitetsarbete och ett 
ledningssystem för att säkra kvaliteten inom hälso- och sjukvården. I och 
med dessa både tillkom kravet på att vårdgivare ska upprätta en 
patientsäkerhetsberättelse. 

 
 Beslutsunderlag 
 Patientsäkerhetsberättelse av Solweig Hedman, MLA, 2014-03-01. 
 Tjänsteutlåtande av Solweig Hedman, MLA, 2014-05-21. 
 Barn- och utbildningsutskottets förslag, 2014-08-11. 
 
 KOMMUNSTYRELSENS BESLUT 
 Godkänna patientsäkerhetsberättelsen för elevhälsans medicinska insatser 

för läsåret 2012/2013. 
  
 Beslutsexpediering 
 Skolchef. 
 MAS. 
 Skolsköterska. 
 _____ 
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 Ks § 177 Ks 2014/397 
 Arbetsmiljön vid kommunens skolor- Rapport 
 
 Sammanfattning 
 Arbetsmiljön för Arjeplogs lärare är tuff, liksom för övriga lärare i riket. Detta 

visar de enkätundersökningar bland befintlig personal och den personal som 
slutat de senaste tre åren som genomförts, liksom arbetsmiljöverkets tillsyn 
vintern 2014. Det finns dock förutsättningar som är gynnsamma i 
kommunen och Skolutvecklingsgruppen (SKUG) kommer att arbeta vidare 
med frågorna under kommande läsår. Rektor har sammanställt en 
handlingsplan för att komma tillrätta med de brister som arbetsmiljöverket 
påtalat. Med detta i åtanke anser förvaltningen att skolverksamheten till fullo 
lever upp till riktlinjerna i kommunens arbetsmiljöpolicy. Skolverksamheten 
kommer dock även fortsättningsvis att ses över vad gäller arbetsmiljön för 
personal och elever, så att eventuella brister och risker kan upptäckas och 
åtgärdas i tid.  

 
 Bakgrund 
 Elisabeth Bramfeldt (V) har väckt följande ärende: ”Vänsterpartiet oroar sig 

för arbetsmiljön inom kommunens skolor. Elva unga lärare har sagt upp sig 
och bytt yrke i Arjeplog de senaste fyra åren. Det unika är att samtliga bor 
kvar i kommunen och har valt annat arbete. Detta borde mana till eftertanke. 
Yrkande: En arbetsmiljöutredning genomförs bland befintlig personal samt 
de som valt att lämna yrket. Syftet är att kartlägga vilka faktorer som ligger 
bakom valen att lämna det yrke som man utbildat sig till. Motivering: 
Kommunstyrelsen måste få ett underlag, så att lämpliga åtgärder sätts in för 
att förbättra arbetsmiljön.” Kommunstyrelsen beslutar att ärendet lämnas till 
barn- och utbildningschefen för beredning till kommunstyrelsens 
sammanträde 2014-08-11. 

 
 Beslutsunderlag 
 Tjänsteutlåtande av Malin Westling, skolchef, 2014-07-21. 
 Rapport angående arbetsmiljön vid kommunens skolor, 2014-07-23. 
 Barn- och utbildningsutskottets förslag, 2014-08-11. 
  
 KOMMUNSTYRELSENS BESLUT 
 Lägga rapporten till handlingarna. 
 Arbetsmiljöenkäten ska användas/genomföras årligen för att Arjeplogs 

kommun ska anses vara en bra arbetsgivare. 
 
 Skolchef Malin Westling ges uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen 

med tidpunkt för utvärdering av handlingsplanen. 
 
 Beslutsexpediering 
 Skolchef. 
 Lärarfacken. 
 Rektor. 
 _____ 
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 Ks § 178 Ks 2014/400 
 Ansökan – RFSL Pite älvdal – En regnbågsskimrande Pite älvdal  
 med plats för mångfald   
 
 Sammanfattning av ärendet 
 RFSL Pite älvdal har under 2014 fått stöd av Folkhälsomyndigheten för att 

genomföra ett hiv-preventivt projekt med inriktning på män som har sex med 
män, i främst Älvsbyn, Arvidsjaur och Arjeplog samt en man plus man- 
konferens i Storforsen.  

 Ytterligare insatser behöver göras och RFSL Pite älvdal ansöker därför om 
bidrag med 2 980 kronor (en krona per invånare)  till ”En 
regnbågsskimrande Pite älvdal med plats för mångfald”. 

 
 Beslutsunderlag 
 Ansökan från RFSL Pite älvdal, 2014-05-28. 
 Tjänsteutlåtande, Christina Sundqvist, kulturansvarig, 2014-07-18. 
 Allmänna utskottets förslag 2014-08-11. 
 
 KOMMUNSTYRELSENS BESLUT 
 Bevilja ansökan om bidrag från RFSL Pite älvdal med 2 980 kronor. 
  
 Medelsanvisning: ansvar 030, vhet 003. 
 
 Beslutsexpediering 
 Ekonomikontoret. 
 RFSL Pite älvdal. 
 Kulturansvarig. 
 _____ 
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 Ks § 179 Ks 2014/522  
 Ansökan om bidrag till BRIS region Nord 
 
 Sammanfattning 
 BRIS region Nord ansöker om 10 kronor per barn från Arjeplogs kommun 

för år 2015. Totalt 5 210 kronor för kommunens 521 barn. 
 
 Beslutsunderlag 
 Ansökan om bidrag till Bris region Nord för år 2015. 
 
 KOMMUNSTYRELSENS BESLUT 
 Bevilja ansökan om bidrag från Bris Region Nords med 5 210 kronor för år 

2015. 
  
 Medelanvisning: ansvar 030, vhet 003 
 
 Beslutsexpediering 
 Ekonomikontoret. 
 Bris Region Nord. 
 _____ 
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 Ks § 180 Ks 2014/402 730 
 Äldres behov i centrum (ÄBIC) 
 
 Sammanfattning av ärendet 
 Äldres behov i centrum, ÄBIC, är en modell som utvecklats för att skapa 

förutsättningar för strukturerad vård och omsorgsdokumentation. Den 
information som dokumenteras om individen är därför beskriven med ett 
gemensamt språk. Det gemensamma språket utgår från internationell 
klassifikation av funktionstillstånd, funktionshinder och hälsa, ICF. En sådan 
dokumentation kan lättare återanvändas med bibehållen innebörd vilket 
minskar risk för missförstånd och dubbeldokumentation. ÄBIC utgår från 
regelverket för handläggning och dokumentation inom socialtjänsten och 
omfattar både handläggare och utförare inom äldreomsorgen. Äldres behov 
i centrum bidrar till: 

- Behovsinriktat och systematiskt arbetssätt 

- Gemensamt språk och strukturerad dokumentation 

- Bättre underlag för planering och uppföljning 
 
 Vad innebär det att arbeta behovsinriktat? 
 Ett behovsinriktat arbetssätt börjar med att ta reda på; vad vill den äldre 

uppnå, vad är viktigt, stödjande eller hindrande i det dagliga livet. Först 
därefter presenteras förslag på insatser. Ett sådant arbetssätt kan leda till 
flera olika handlingsalternativ och lyfta fram andra behov som den äldre har. 

 
 Att arbeta på ett systematiskt sätt 
 I Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd (SOSFS 2011:9) om 

ledningssystem för systematiskt kvalitetsarbete ställs bland annat krav på 
att processer och rutiner är identifierade, beskrivna och fastställda. 

 Den beskrivna arbetsprocessen i ÄBIC och strukturerad dokumentation 
utifrån ICF kan ingå och utgöra en del i det systematiska kvalitetsarbetet för 
såväl handläggare som utförare av äldreomsorg i syfte att stärka den äldres 
rättssäkerhet och insyn. 

 
 Att dokumentera på ett strukturerat sätt 
 En strukturerad dokumentation innebär att där det är möjligt används det 

gemensamma språket tillsammans med fasta svarsalternativ. En sådan 
dokumentation ger underlag för att följa utvecklingen för en individ över tid 
men också för att göra sammanställning av resultat för grupper av individer 
och för verksamheten i stort. 

   forts 
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 Ks § 180 Ks 2014/402 730 
forts Äldres behov i centrum (ÄBIC) 
 
 Stöd för dem som vill införa modellen 
 Att införa ett behovsinriktat och systematiskt arbetssätt med användning av 

ICF för strukturerad dokumentation är ett långsiktigt förändringsarbete. Det 
förutsätter beslut från ledningen, lokalt stöd i form av t.ex. utbildning, 
handledning och kontinuerlig uppföljning. Det behövs vidareutveckling av de 
verksamhetssystem för individbaserad dokumentation som används inom 
äldreomsorgen. En framgångsfaktor är uthållighet eftersom det i allmänhet 
tar 2–4 år innan ett nytt arbetssätt är så väl inarbetat att det blivit en självklar 
del av den ordinarie verksamheten. 

 
 Som stöd för införandet finns vägledningen Äldres behov i centrum och en 

nationell utbildning i två steg för de personer som kommunen valt ut som 
processledare för införandet av ÄBIC. Efter utbildningen känner deltagarna 
till arbetssättet och hur ICF kan användas för att strukturerat dokumentera 
äldres behov i den dagliga livsföringen, oavsett boendeform. 

 
 I Arjeplogs kommun har Josefin Bäcklund gått processledarutbildningen och 

om kommunen tar beslut under 2014 om att införa ÄBIC så kan Arjeplogs 
kommun söka prestationsersättning. Senast den 24 oktober ska ansökan 
inkommit till Socialstyrelsen. 

 
 Måluppfyllelse 
 Arbetsmetoden ökar livskvalité med tryggt liv som är anpassad till individens 

behov och där den enskildes delaktighet och integritet är i fokus. 
 
 Beslutsunderlag 
 Tjänsteutlåtande av verksamhetsutvecklare Josefin Bäcklund: Äldres behov 

i centrum. 
   
 KOMMUNSTYRELSENS BESLUT 
 I Arjeplogs kommun införa arbetsmetod enligt Socialstyrelsens 

rekommendationer gällande Äldres behov i centrum (ÄBIC) 
 
 Beslutsexpediering 
 Socialchef. 
 Verksamhetsutvecklare. 

____ 
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 Ks § 181 Ks 2011/418  
 Revidering av Handlingsplan för extraordinära händelser och kriser 
 
 Sammanfattning av ärendet 
 Handlingsplan för extraordinära händelser och kriser har reviderats. 
 
 Beslutsunderlag 
 Handlingsplan för extraordinära händelser och kriser. 
 
 Allmänna utskottets förslag 2014-06-11 
 Ärendet lämnas till kommunstyrelsen utan förslag. 
 Beredskapssamordnaren inbjuds till kommunstyrelsens sammanträde 2014-

08-11 för föredragning. 
   
 Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 Föreslå kommunfullmäktige godkänna revidering av Hanslingsplan för 

extraordinära händelser och kriser. 
 _____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



ARJEPLOGS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sida 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2014-09-08 20 

Justerandes sign 
 
 
 
 
 

  Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 
 Ks § 182 
 Redovisning av delegeringsbeslut 
 
 Sammanfattning av ärendet 
 Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 

tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegeringsordning. 
 
 Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär 

inte att kommunstyrelsen omprövar eller fastställer delegeringsbesluten. 
Däremot får kommunstyrelsen återta lämnad delegering eller föregripa ett 
beslut i ett enskilt ärende av den som fått beslutanderätten genom att själv 
ta över ärendet och fatta beslut. 

 
 Beslutsunderlag 
 Delegeringsbeslut kommunstyrelsen 2014-09-08. 
 
 KOMMUNSTYRELSENS BESLUT 
 Läggs till handlingarna. 
 _____ 
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 Ks § 183 
 Delgivningar 
  
 Beslutsunderlag 
 Delgivningar kommunstyrelsen 2014-08-01—2014-08-29. 
  
 KOMMUNSTYRELSENS BESLUT 
 Läggs till handlingarna. 
 _____ 
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 Ks § 184 
 Anmälan av beslut 
 
 

1. Au § 25 Ks 2014/335  
Bygdemedel till Laisvalls skoterförening för inköp av snöskoter 
 
2. Au § 26 Ks 2014/388 
Bygdemedel för upptryckning av bok om Kallöns 200-årsdag 
 
3. Au § 27 Ks 2014/337 
Medfinansiering för projekt Samverkan & samråd för fjällområdet i Swedish 
Lapland 
 
4. Au § 28 Ks 2014/223 
Bidrag till kultur- och upplevelseutveckling i Arjeplogs kommun 

 
5. Au § 31 Ks 2013/149  
Implementering av ny VA-taxa 
 
6. BUU § 13 Ls 2014/385 
Brev från föräldrar till blivande 6-årsgrupp hösten 2014 
 

 KOMMUNSTYRELSENS BESLUT 
 Läggs till handlingarna. 
 _____ 
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 Ks § 185 Ks 2014/ 
 Möjligheter till praktikplatser för nyanlända vuxna och långtidsarbetslösa 
 
 Sammanfattning av ärendet 
 Sociala utskottet 2014-08-25, § 23, föreslår kommunstyrelsen att uppdra till 

utvecklingsenheten att utreda möjligheter till arbetstillfällen för nyanlända 
vuxna och långtidsarbetslösa. Uppdraget riktar sig främst till nyanlända som 
är utanför de sociala trygghetssystemen samt har försörjningsstöd där 
arbetstillfällen ger dem möjlighet att komma in i de sociala 
trygghetssystemen. 

 
 Förslag till beslut på sammanträdet 
 Britta Flinkfeldt Jansson (S) med biträde av Elisabeth Bramfeldt (V) föreslår 

bifall till sociala utskottets förslag med tillägg att söka prestationsersättning. 
 
 KOMMUNSTYRELSENS BESLUT 
 Uppdrag ges till utvecklingsenheten att utreda möjligheter till arbetstillfällen 

för nyanlända vuxna och långtidsarbetslösa. Uppdraget riktar sig främst till 
nyanlända som är utanför de sociala trygghetssystemen samt har 
försörjningsstöd där arbetstillfällen ger dem möjlighet att komma in i de 
sociala trygghetssystemen samt söka prestationsersättning. 

 
 Beslutsexpediering 
 Socialchef. 
 Utvecklingsstrateg. 
 Integrationschef. 
 _____ 
 
 
   
 
 
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



ARJEPLOGS KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sida 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2014-09-08 24 

Justerandes sign 
 
 
 
 
 

  Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 Ks § 186 
 Val av styrgrupp för framtidens äldreboende i Arjeplog 
 
 Sammanfattning av ärendet 
 Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen utser representanter till styrgrupp 

för framtidens äldreboende i Arjeplog. 
 
 Förslag till beslut på sammanträdet 
 Britta Flinkfeldt Jansson (S) föreslår Britta Flinkfeldt Jansson (S) och Leif 

Rönnqvist (S). 
 Alf Sundström (FP) föreslår Alf Sundström (FP) 
 Doris Johansson (C) föreslår att gruppen väljs efter valet till fullmäktige 14 

september 2014. 
 Elisabeth Bramfeldt (V) föreslår att ärendet återremitteras till nästa 

sammanträde med kommunstyrelsen 2014-09-29. 
 
 Beslutsgång 
 Ordföranden ställer först frågan om bifall till eller avslag på 

återremissförslaget och finner att frågan avslås. Ärendet skall beslutas vid 
dagens sammanträde. 

 
 Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
 
 Ja-röst för att ärendet ska beslutas vid dagens sammanträde. 
 Nej-röst för återremiss till nästkommande sammanträde.  
 
 Omröstningsresultat 
 Med 7 ja-röster (Britta Flinkfeldt Jansson (S), Leif Rönnqvist (S), Rolf 

Laestander (S), Veronica Burman (S), Stefan Andersson (S), Alf Sundström 
(FP) och Mari-Teres Ögren (S)) och 2 nej-röster (Doris Johansson (C) och 
Elisabeth Bramfeldt (V)) beslutar kommunstyrelsen att ärendet ska beslutas 
vid dagens sammanträde. 

 
 KOMMUNSTYRELSENS BESLUT 
 Till styrgrupp för framtidens äldreboende i Arjeplog utses 
 Britta Flinkfeldt Jansson (S) 
 Leif Rönnqvist (S) 
 Alf Sundström (FP) 
 
 Reservation 
 Doris Johansson (C) och Elisabeth Bramfeldt (V) reserverar sig till förmån 

för egna förslag. 
 
 Beslutsexpediering 
 Valda. 
 _____ 
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